
 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 9. november 2016 stillet følgende 

spørgsmål nr. 150 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Peder Hvelplund (EL). 

 

Spørgsmål nr. 150:  

”Mener ministrene, at de kommende specialiserede socialpsykiatriske afdelinger er at 

betragte som botilbud eller som hospitalsafdelinger?” 

 

Svar: 

De borgere, som er i målgruppen for de specialiserede socialpsykiatriske afdelinger, 

har behov for en helhedsorienteret indsats, der både rummer socialfaglige og sund-

hedsfaglige indsatser samt misbrugsbehandling. Den helhedsorienterede indsats be-

tyder, at man ikke kan betragte de nye afdelinger som udelukkende et botilbud eller 

udelukkende en hospitalsafdeling, eftersom afdelingen rummer socialfaglige og 

sundhedsfaglige indsatser samt misbrugsbehandling. De specialiserede socialpsykia-

triske afdelinger er således en ny afdelingstype, der på grund af placeringen imellem 

botilbud og psykiatriske hospitalsafdelinger kan understøtte målet om helhedsorien-

teret behandling for en mindre gruppe af borgere med svære psykiske lidelser, udad-

reagerende og uforudsigelig adfærd, gentagne indlæggelser, afbrudte behandlings-

forløb og ofte samtidigt misbrug og/eller dom til behandling.  
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